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A DICSÉRETEKRÕL

Köszönet annak a 42 sze-
mélynek, aki kérésünkre
írásban is összefoglalta vé-
leményét, javaslatát és kriti-
káját az Uzsoki utcai Kór-
házban megrendezett tanfo-
lyammal kapcsolatban.
Ezek segítségével a követ-
kezõ továbbképzést még
jobban tudjuk majd meg-
szervezni. Véleményt, ja-
vaslatot és kritikát kértünk
� mégis a dicséretbõl érke-
zett a legtöbb. A 42 válasz-
adó közül 35 nagyon elége-
dett volt az elõadások szín-
vonalával, a szervezéssel és
a vendéglátással. Íme pél-
daként kettõ ezek közül:

A tanfolyam a betegségek
nagy területét öleli fel, bõ-
séges információt ad ezek-
rõl a populáció széles körét
érintõ betegségekrõl. Rend-
kívül jól szervezett. A neves
külföldi elõadók és a hazai
jeles elõadók bõséges kép-
anyagot mutattak be. Hasz-
nos, a gyakorlatban jól al-
kalmazható információkat
kaptunk, amit kitûnõen
hasznosíthatunk.

Nagyon örülök, hogy
részt vehettem ezen a tanfo-
lyamon, mert felfrissítette a
tudásomat az adott témák-
ban. Szükség volt erre, mert
úgy éreztem, hogy nagyon
�elfásultak� a leleteim.

A KRITIKÁK

Mindösszesen öten voltak
azok, akik elégedetlenségük-
nek adtak hangot. Az õ kifo-
gásaikból bõvebben idézünk.

Értékes információk mel-
lett az irodalmi ritkaságok
hosz-szas taglalásának gya-
korlati haszna nincs szá-
munkra.

Az elõadások harmadát
kitevõ angol nyelvûek mellé

tolmácsolást kellett volna
biztosítani. A résztvevõk kö-
zül �néhány� százalék sem-
mit sem profitált ezekbõl. Az
angolul elõadókat kiválóan
pótolhatták volna hazaiak.
Nem voltam elégedett a
tanfolyammal.

Kevés volt a radiológia,
túl sok az egyéb részlet.

A hallgatók fele nem ér-
tette az angol elõadásokat,
de nem veszített semmit,
mert a tankönyvekben min-
den benne van. Az 500 fo-
rint/creditpontról szól a tör-
ténet. Okosabb nem lettem,
de az izotópdiagnosztikáról
és a CT-rõl szóló, az gondo-
latébresztõ volt. Ami ma-
gyarul elhangzott, azt eddig
is tudtam. Illetlenségnek
tartottam, hogy az Ameriká-
ból érkezett magyar elõ-
adók nem anyanyelvükön
adtak elõ.

Jó lett volna elõre tisztáz-
ni, hogy elsõsorban a ra-
diológusoknak vagy reuma-
tológusoknak szól az elõ-
adássorozat.

JAVASLATOK, KRITIKÁK

ÉS ÉSZREVÉTELEK

Elöljáróban annyit, hogy a
továbbképzésre jelentkezett
400 fõbõl csaknem 300-at
már nem tudott fogadni a
rendezõség. Így is csaknem
teljesen megtelt az elõadó-
ból és a templomból össze-
nyitott �virsli�. Így eshetett
meg, hogy a hátul ülõk kö-
zül többen is joggal panasz-
kodhattak a kivetített képek
láthatóságára. (Valaki meg-
jegyezte, hogy a honi elõ-
adók CD-rõl vetítettek, az
amerikaiak a gyengébb mi-
nõségû diákat használták.)

Többeket is érdekelt vol-
na az elõadások írott válto-
zata. Fõként az angolul el-
hangzottak összefoglalója.

Van, aki egyenesen elõre
megírt anyagokat szeretne
kapni, hogy elõadás közben
jobban koncentrálhasson a
részletekre, és nyugodtab-
ban tudjon feljegyzéseket
készíteni. Egy radiológus
pedig azt javasolja: ki kelle-
ne adni az elõadások ösz-
szegzését, legfontosabb diá-
it � akár a részvételi díj
emelésének árán is.

Többen úgy vélték, hogy
a vizsga emeli a tanfolyam
értékét. Ketten is javasol-
ták, hogy a továbbképzés
végén esetbemutatók adja-
nak gyakorlati hátteret az
elméletnek.

�Kevés volt a radioló-
gia� � véli az egyik nyilat-
kozó. A másik viszont ezt
írta: �A határterületek be-
mutatása és az orvosi
együttmûködés széles lehe-
tõségeinek felvázolása ha-
tott rám igen inspirálólag.�
�Nagyon jó, hogy a radio-
lógus és a társszakmák
együtt voltak képviselve itt,
hiszen a napi gyakorlat is
ez.� � írja egy harmadik.

�Több napig tartó tanfo-
lyamra lenne szükség� �
jegyzi meg az elõbb idézett
reumatológus. Õ úgy véli,
hogy �az ördög a részletek-
ben lakik�, és ezek taglalása
lehetne a tanfolyam igazi
feladata.

Egy radiológus azt kéri,
hogy tegyük rendszeressé
ezeket a tanfolyamokat.
Felhívja a figyelmünket ar-
ra is, hogy a mozgássze-
gény életmód miatt soka-
sodni fognak a csont- és
ízületi bajok, így sürgõsen
hatékony társadalmi össze-
fogás szervezésén kellene
dolgozniuk az érintett szak-
területek orvosainak.

Egy másik orvos a követ-
kezõ továbbképzés témájára
tett konkrét javaslatot. A
környezet és az életmód
változásának hatása a skele-
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tonra � különös tekintettel a
környezetszennyezés és a
denzitás kapcsolatára.

Hiányérzetet fogalmaz
meg, de egyben javaslatot is
következõ továbbképzés té-
májára ez a megjegyzés:
�Az elõadássorozat rendkí-
vül hasznos, mindenre kiter-
jedõ összefoglalása a csont-
anyagcsere-betegségek ra-
diológiai diagnosztikájá-
nak. Számos új információt
gyûjthettünk be. Hiányol-
tam viszont egy kissé a téma
nõgyógyászati aspektusait,
gondolok itt a denzitomet-
riát (DEXA-val) diagnoszti-
zált postmenopausalis os-
teoporosis hormonális keze-
lésére, a terápia további
taglalására (ösztrogén sze-
repe az osteoporosisban).
Mindezek mellett rendkívül
színvonalas elõadássorozat,
jó szervezés jellemezte a
tanfolyamot.�

Nemcsak a továbbkép-
zéssel elégedetlen kritikus,
de mások is megemlítették,
hogy nem tudnak olyan
szinten angolul, hogy a ven-
dégprofesszorok elõadásai-
nak �finomságait� is követ-
ni tudják. Mások egy rövid,
elõzetes, magyar nyelvû
összegzéssel is megeléged-
tek volna.

Többen is gratuláltak az
elõadásokat összekötõ, be-
mutató � és a közvetlen és
követhetõ stílusban elõadó �
Forgács Sándornak.

A SZERVEZÉSRÕL

ÉS ANNAK RÉSZLETEIRÕL

Errõl mindenki felsõfokon
fogalmazott. A szervezõ és
a kiszolgáló személyzet
szinte leste a résztvevõk kí-
vánságait. �A hagyományo-
san figyelmes és szívélyes
vidéki fogadtatást is felül-
múlta az »uzsokiak« buz-
galma� � jegyezte meg az
egyik résztvevõ. Ám a di-
cséretek helyett most in-
kább a kritikákat részletez-
zük.

A helyszín remek volt. A
terem, a vetítés és a székek
nem. Inkább elõadóterem
lenne a szerencsésebb, ahol
jobban lehet jegyzetelni.

Kérem, gondoljanak leg-
közelebb a vidékrõl bejá-
rókra, és ne nyolc órakor
kezdjék, és korábban fejez-
zék be a programot!

Túl hosszú volt a két
ebédszünet � jegyzik meg
többen is. A büféebédet bû-
vészmutatvány volt a folyo-
són elfogyasztani � írja az
egyik állófogadás-ellenes.
�A hideg kávé lehangoló
volt� � jegyezte meg egy, a
szünetekben elõre kitöltött
feketéket nehezményezõ
résztvevõ. A szombati kór-
házebéd viszont osztatlan
sikert aratott.

AZ �UZSOKI�-RÓL

Lelkes elismeréssel írt min-
denki az új kórházépület-
rõl, amelyet példamutatóan
szépnek és praktikusnak tar-
tanak.

�Az Uzsoki utcai Kórház
új diagnosztikai centruma
nagyon szép! Lehet, hogy
megveszem� � írja egy ma-
gát doktornõnek álcázó
multimilliomos.

Más egyszerûen csak
ennyit jegyez meg: �De jó
lenne, ha én is hasonló kör-
nyezetben dolgozhatnék!�

Többen is elismeréssel ír-
tak a diagnosztikai centrum
munkatársainak igen szak-
szerû és készséges bemu-
tató munkájáról. Valaki ezt
írta: �Nemcsak a kitûnõ fel-
szerelések, hanem az azokat
kezelõ személyzet embersé-
ge is tiszteletreméltó volt.�

Befejezésül egy reumato-
lógus véleményét idézzük a
tanfolyamról. �Rendkívül
gazdag és nagy anyagot át-
ölelõ továbbképzés volt.
Nagyon sokat tanultam,
hasznos és jó ötleteket kap-
tam a diagnosztikus problé-
mák megoldásához. Köszö-
nöm, hogy részt vehettem,
és remélem, hogy lesz foly-
tatás. Ha ilyen radiológu-
sokkal dolgozhatnék, akkor
én is jobb reumatológus
lennék.�

Kõszegi Ábel
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